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Nemocnice v Krči je bez ředitele
Téma

PRAHA DNES
Šéf Všeobecné fakultní nemocnice chce řízením dvou nemocnic ověřit, zda je půjde spojit

Ministr zdravotnictví Jozef Kubinyi včera odvolal ředitele Thomayerovy nemocnice Jiřího Pubrdleho. Do čela nemocnice
se postaví šéf Všeobecné fakultní nemocnice Pavel Horák. Ministr naznačil, že tento krok odstartoval slučování tří
pražských fakultních nemocnic.

Krč - Včerejším odvoláním ředitele Fakultní Thomayerovy nemocnice Jiřího Pubrdleho vyvrcholily prohlubující se
ekonomické problémy tohoto zařízení. Situace je podle ministra zdravotnictví Jozefa Kubinyiho natolik špatná, že se
bez změny ve vedení neobejde.
Pubrdle za svým odvoláním vidí odlišný pohled Kubinyiho na ekonomické řízení nemocnice i politické důvody.
"Nemocnice se chová ekonomicky. Navíc jsme z vlastních zdrojů zřídili například nové lůžkové ARO a zrekonstruovali
chirurgii," řekl Pubrdle.
Už několik hodin po odvolání ředitele o této události věděla většina zaměstnanců nemocnice. K jeho sedmiletému
působení se však nechtěli příliš vyjadřovat. Nejčastěji však Pubrdleho spojovali s jeho ekonomickým myšlením a s tím,
že se mu podařilo snížit některé náklady nemocnice.

Ministerstvo zkouší sloučení nanečisto

Dočasné vedení krčské nemocnice s největší pravděpodobností převezme ředitel Všeobecné fakultní nemocnice Pavel
Horák.
Vedením obou zdravotnických zařízení by měl ověřit jejich možné budoucí propojení. Od toho si zástupci ministerstva
a nemocnic slibují velké úspory peněz. Podle nich není potřeba kupovat drahé přístroje do všech tří nemocnic, když
by stačilo vybavit jen jednu.
"Jde o to, prakticky ověřit navrhovaný model," řekl Horák. Teprve po prozkoumání chodu a hospodaření obou zařízení
bude možné říct, kde by se dalo ušetřit. "Odhaduji, že to budeme vědět až tak za půl roku. Nejdříve je třeba sestavit
tým odborníků, který bude situaci sledovat," podotkl.
Sloučení tří nemocnic - Všeobecné fakultní, Fakultní Thomayerovy a na Bulovce ministerstvu zdravotnictví již před
časem navrhla 1. lékařská fakulta Univerzity Karlovy.

Šéfové nemocnic s reorganizací souhlasí

S reorganizací v pražském zdravotnictví souhlasí i ředitel nemocnice Na Bulovce Jaroslav Štrof.
"Je však potřeba postupovat citlivě s dobrými analýzami," komentoval záměr ředitel nemocnice, který je přesvědčen, že
celá věc nemusí skončit jejich sloučením, ale i nějakou formou spolupráce. A jak by Štrof reagoval, kdyby byl dalším,
koho ministr odvolá?
"Myslím, že ministerstvo si mě jako ředitele hlídá, zda odvádím dobrou práci a zda ji dotáhnu do konce. Myslí, že
by bylo škoda kdyby mě ministr uprostřed odvolal," reagoval Štrof. "Naše nemocnice je nyní v půli cesty ke zlepšení
hospodaření. Konečně jsme se například zbavili i deset let nevypověditelných smluv, které byly velmi nevýhodné," uvedl
příklad obtíží, se kterými se potýkají i jiné nemocnice.
Podle ředitele Horáka velké dluhy nemocnicím vznikají také poskytováním většího množství péče, než kolik jim
pojišťovny zaplatí.
Kde se ale v zadluženém zdravotnictví najdou peníze na sloučení nemocnic? Horák je toho názoru, že by ministerstvo
zdravotnictví sloučení nemuselo stát nic. Peníze by se daly získat odprodáním nepotřebných prostor budoucí spojené
nemocnice. Od toho si slibuje příjem až půl miliardy korun. Další úspory by mohly vzniknout zrušením asi tisícovky lůžek.

Spojení tří fakultních nemocnic v Brně se vyplatilo
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Podobným sloučením už prošly před šesti lety například tři fakultní nemocnice v Brně. Podle Jana Buriana, ředitele
Fakultní nemocnice Brno, se sloučení vyplatilo a organizace je již bez dluhů.
"Sloučení umožnilo prodej nepotřebných budov či propojení informačního systému," řekl ČTK Burian.
A jak to bude se zbývajícími pražskými nemocnicemi? Ministerstvo zdravotnictví podle mluvčího Fakultní nemocnice
Královské Vinohrady Leoše Kabáta ani podle Miloslava Ludvíka, ředitele největší pražské Fakultní nemocnice Motol,
zatím žádné signály ke sloučení těchto nemocnic nevyslalo.


